

Press Release

Congress of Local and Regional Authorities

Communication Division

Ref: 623b09

Tel. +33 (0)3 90 21 50 86

Fax +33 (0)3 88 41 27 51

Internet: www.coe.int/congress

e-mail: congress.com@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Turkey: Ian Micallef looks forward to consolidation of local democracy through new dialogue about the "Kurdish question"

Strasbourg, 18.08.2009 - Referring to recent reports about a new initiative of the Turkish Prime Minister Recep Tayyip Erdogan to tackle the "Kurdish problem", Congress President a.i. Ian Micallef underlined the willingness of the Council of Europe's local and regional body to support this move of the Turkish government. According to Micallef, this could be a historic opportunity to strengthen local and regional democracy in Turkey.

"We are aware of the decades-old conflict and the distress and bloodshed it has caused. The Congress has always been committed to contributing to a peaceful solution of this problem through cooperation and through the strengthening of local and regional structures in Turkey, notably in South-East-Anatolia. This development and in particular the new dialogue with the Kurdish parliamentary party, the DTP, is positive news for the whole Turkish nation and for Europe", said the President a.i. of the Congress.

"The debate about the situation of local authorities in South-East-Anatolia during the next Congress Session in October will be an occasion for the Turkish government, for local authorities and for civil society to take a stand with regard to the consolidation of local self-government. In addition, the new monitoring report which will be also discussed during the Plenary Session could contribute to improving the situation of local and regional democracy. I am hopeful for a real step forward in this respect," concluded Micallef.

Turquie: Ian Micallef espère une consolidation de la démocratie locale grâce au nouveau dialogue sur la "question kurde"

Strasbourg, 18.08.2009 - Se référant aux récentes informations sur la nouvelle initiative du Premier ministre turc Recep Tayyip Erdogan pour résoudre le "problème kurde", le Président a.i. du Congrès, Ian Micallef a souligné la volonté de l'institution locale et régionale du Conseil de l'Europe d'appuyer cette initiative du gouvernement turc. Selon Ian Micallef, c'est une occasion historique de renforcer la démocratie locale et régionale en Turquie.

"Nous sommes conscients des détresses et du sang versé dans ce conflit vieux de plusieurs décennies. Le Congrès a toujours été déterminé à contribuer à une solution pacifique à ce problème par la coopération et par le renforcement des structures locales et régionales en Turquie, notamment dans le Sud-Est de l'Anatolie. Ce développement, et en particulier le nouveau dialogue avec le parti parlementaire kurde, le DTP, sont des nouvelles positives pour l'ensemble de la nation turque et pour toute l'Europe", a déclaré le Président a.i. du Congrès.

"Le débat sur la situation des collectivités locales dans le Sud-Est de l'Anatolie au cours de la prochaine session du Congrès en octobre sera une occasion pour le gouvernement turc, pour les collectivités locales et pour la société civile d'exprimer leur détermination en ce qui concerne la consolidation de l'autonomie locale. En outre, le nouveau rapport de monitoring qui sera ensuite examiné au cours de la session plénière peut contribuer à l'amélioration de la situation de la démocratie locale et régionale dans ce pays. J'ai l'espoir d'une réelle avancée dans ce domaine », a conclu Ian Micallef.

The Congress has two chambers, the Chamber of Local Authorities and the Chamber of Regions.

It brings together 318 full and 318 substitute members representing more than 200 000 European territorial communities.

President of the Congress: Yavuz Milden (Turkey, EPP/CD), President of the Chamber of Regions: Ludmila Sfirloaga (Romania, SOC),

President of the Chamber of Local Authorities: Ian Micallef (Malta, EPP/CD).

Political Groups: Socialist Group (SOC), Group of the European People's Party – Christian Democrats (EPP/CD), Independent and Liberal Democrat Group (ILDG).